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Troje kovid pozitivne dece na respiratorima, Vukomanović: Razmišljanje moje dete sigurno neće da se 

zarazi nije dobro 

U Institutu za majku i dete trenutno je četvoro kovid pozitivne dece, a njih troje je na respiratorima. 

Imaju 17 i 15 godina, a najmlađa je beba od pet meseci. Prof. Vladislav Vukomanović kaže za RTS da su 

deca koja su na respiratoru životno ugrožena. Razmišljanje moje dete sigurno neće da se zarazi nije 

dobar način razmišljanja, poručuje doktor Vukomanović. 

Prof. dr Vladislav Vukomanović ističe da je svaki pacijent koji je na respratoru životno ugrožen. 

"Tako i u ovom slučaju 17-godišnji dečak koji je gojazan, devojčica od 15, odnosno 16 godina, bez nekih 

komorbiditeta i petomesečno odojče", kaže Vukomanović. 

Na pitanje da li je ovo prvi put da su deca na respiratoru, doktor kaže da je sada drugačiji klinički obrazac 

manifestacije infekcije kod dece. 

"Pre samo šest meseci dominantni kada je reč o težini bolesti su bili bolesnici sa multisistemskim 

inflamantornim sindromom. Mi smo ih imali ovde oko 55, nešto možda i više. Svi su izlečeni i nadamo se 

potpuno zdravi", navodi Vukomanović. 

Ističe da se sada radi sa pacijentima sa teškim upalama pluća. 

"Sva tri ova bolesnika na respiratoru imaju teške upale pluća i primljen je pre 48 sati jedan bolesnik koji 

ima upalu srčanog mišića i upalu srčane kese – znači raznolike i veoma teške akutne manifestacije ove 

bolesti", dodaje doktor. 



 
 

"Ono što je najvažnije je prekinuti taj lanac prenošenja infekcije i kruženja virusa u populaciji. Kako kažu 

epidemiolozi to je moguće ako se vakciniše 70 ili 80 odsto populacije. Kada se to bude desilo onda će i 

kruženje virusa, pa i broj zaraženih značajno pasti, a samim tim i obolele dece", navodi Vukomanović. 

Ističe da porastom broja zaraženih među odraslima, raste broj i zaražene dece. 

"Ono što je loša vest, da ne kažem alaramantna vest, je da deca sada ispoljavaju veoma, veoma težak 

oblik bolesti. Rzamišljanje moje dete sigurno neće da se zarazi nije dobar način razmišljanja. Prvo 

roditelji vakcinišite se svi, a odobrena je i vakcinacija dece od 12 do 18 godina, posebno za ugrožene 

grupe bolesnika kod kojih bolest može da bude teška", poručuje doktor Vukomanović. 

A u drugoj dečjoj klinici – Dečjoj klinici Kliničko bolničkog centra "Dr Dragiša Mišović" su 24 kovid 

pozitivnih mališana, a mnogi imaju obostranu upalu pluća. 

 

 

RTS u "viziti" najtežim bolesnicima u kovid bolnici u Batajnici 

U jedinicama intenzivne nege u Batajnici intubirano je tri četvrtine pacijenata. Kažu, to je najteža 

situacija od otvaranja bolnice. Pre dva dana su primili 80 pacijenata, a u poslednih nedelju dana 485. 

Koliko otpuste, toliko prime. Najmlađi pacijent ima 21 godinu, najstariji 96. Većina nije vakcinisana. 

Ekipa RTS-a bila je u viziti sa direktorkom te ustanove. 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici Tatjana Adžić Vukičević rekla je da u toj ustanovi nema više mesta, 

gotovo su popunjene 100 odsto intenzivne nege, uključujući šestu koja je otvorena u subotu. Čim se 

otpuste pacijenti, u roku od 15 minuta na njihovo mesto se prima drugi pacijent. 



 
 

"Imamo čitave porodice, bračne parove, braću i sestre, roditelje i decu", istakla je doktorka. 

Odgovarajući na pitanje koliko se dnevno troši kiseonika i šta je drugačije u odnosu na neki prethodni 

period, ona je rekla da se troši enormno velike količine kiseonika. 

"Svako ko dođe zahteva neki vid kiseonične potpore. Startujemo sa pet ili 10 litara kiseonika da bi se 

potom ti protoci povećavali na 30, 50 i 60 litara", rekla je dr Adžić Vukičević. 

Niko od pacijenata koje je obišla ekipa RTS-a nije vakcinisan. 

Pacijentkinja koja leži u Batajnici je rekla je da ne zna gde se zarazila i da se nije, kako kaže, nažalost 

vakcinisala zbog "lude glave". 

"Slušate priče sa strane i onda se uspaniči čovek. Čim malo prezdravim, odmah idem da vidim koja je 

najbolja vakcina, da se vakcinišem", rekla je ona. 

Doktorka Adžić Vukičević kaže da je drugi pacijent zahtevao odmah kiseoničnu potporu, ali čim je došao 

odmah mu je data udarna terapija. 

"Ja se nisam vakcinisao, završio sam ovde. Sve čovek misli - neće mene da stigne, mlad, jak, eto desilo se 

meni", ispričao je on. 

"Temperaturu sam imao šest-sedam dana 40 stepeni", rekao je treći pacijent dodajući da ne  razmišlja 

da se vakciniše. 

Doktorka Adžić Vukičević kaže da više od 95 odsto bolesnika nije vakcinisano. 

"Ova tri bolesnika su pravi predstavnici trenutne situacije kakva je u našoj bolnci. Ljudi dolaze na svojim 

nogama, bolest ima dalekosežne posledice, ljudi izlaze posle 20 dana u invalidskim kolicima, potreban je 

oporavak i pluća i neuromuskulature. Jedan jedini apel koji imam da se ljudi vakcinišu", poručila je 

Tatjana Adžić Vukičević. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Dr Dinić: Kada vam lekar kaže da se ne vakcinišete, to je kao da kardiolog ne prepiše lek za srce 

Situacija sa vakcinom je kao i sa svakim drugim lekom, kada bi vam neko davao neki pogrešan lek ili ste 

vi na primer došli kod kardiologa i umesto da vam daje terapiju za srce, on vam nudi nešto drugo, rekao 

je dr Milan Dinić, predsednik Lekarske komore Srbije, čiji će se Sud časti baviti prijavama lekara koji 

pacijentima bez opravdanog razloga ne preporučuju vakcinaciju. 

Predsednik Lekarske komore Srbije, dr Milan Dinić, rekao je da građani danas nisu prijavljivali lekare koji 

bez opravdanog razloga ne preporučuju vakcinaciju, ali da je u prošlosti bilo slučajeva gde je 

konstatovano da su građani imali oprečne stavove sa lekarima po pitanju vakcinacije. 

Broj za prijavu lekara koji bez opravdanog razloga ne preporučuju vakcinaciju 

Lekare koji pacijentima ne preporučuju vakcinaciju, bez jasnog, opravdanog i konkretno navedenog 

medicinskog razloga, građani mogu da prijave putem aplikacije Vajber na broj 064/8811405. 

"Sve je počelo pre neki dan u vezi sa nekim optužbama da su lekari savetovali pacijentima da se ne 

vakcinišu, što mislim da je jako neprofesionalno, a ako je zaista istina, naša obaveza je da 

sankcionišemo", kazao je Dinić. 

Dodao je da su time ugroženi pacijenti, ali i lekari, ukoliko postoje oni koji ne cene sve ono što 

medicinski radnici čine u proteklih godinu i po dana i na indirektan način dovode do povećanja broja 

obolelih. 

Dinić je objasnio da će se prijavama baviti zdravstvena inspekcija, ali i Lekarska komora, koja ima svoje 

instrumente. 



 
 

"Bitno je da postoje dobri primeri iz prakse i da postoji nešto što se savetuje većini pacijenata. To ne 

znači da lekar, ako postoje apsolutne kontraindikacije, ne treba da savetuje nešto što nije u interesu 

pacijenta, ali mi hoćemo ovim potezom da izbegnemo da posle svega što su lekari radili godinu i po dana 

da neko neosnovano optužuje lekare, zaklanja se iza nekih rekla-kazala priča da mu je neko rekao da se 

ne vakciniše", naveo je Dinić. 

Naglasio je da, kada je u pitanju vakcinacija, postoji saglasje svih medicinskih fakulteta, Srpske akademije 

nauka, Srpskog lekarskog društva, Lekarske komore Srbije i svih udruženja lekara. 

"Ne postoji nikakva podela struke, koliko god neko pokušavao da je veštački izazove, kada je u pitanju 

vakcinacija kao mera prevencije. Prema tome, ako smo svi mi lekari jedinstveni u tome, a postoji 

eventualno neko od nas koji drugačije nešto savetuje, onda je u redu da vidimo zašto i na koji način", 

istakao je Dinić. 

Objasnio je i na koji način će se utvrđivati koji su lekari preporučili pacijentima da se ne vakcinišu. 

"Prijave koje idu ka Lekarskoj komori prati određena medicinska dokumentacija ili ako imamo situaciju 

da neko nešto kaže, Lekarska komora ima kapacitet da izvrši nadzor i utvrdi činjenično stanje, da li zaista 

postoji tako nešto", kazao je Dinić. 

Dodao je da postoji mogućnost da lekari koji su savetovali pacijente da se ne vakcinišu izgube licencu i 

da će Sud časti utvrditi da li je neko radio nešto suprotno pravilima struke i povredio etički kodeks i 

pravila dobre prakse. 

"Situacija sa vakcinom je kao i sa svakim drugim lekom kada bi vam neko davao neki pogrešan lek ili ste 

vi na primer došli kod kardiologa i sad umesto da vam daje terapiju za srce, on vam nudi nešto drugo. 

Ista je situacija", objasnio je dr Milan Dinić. 

Naveo je da se ovo radi godinama unazad za sva druga oboljenja i da je ovo potez kojim Lekarska 

komora želi da zaštiti struku i nešto oko čega su svi jedinstveni u ovom trenutku. 

Dinić je poručio da bi pacijenti trebalo od lekara koji im kažu da postoje apsolutne ili relativne 

kontraindikacije vakcinacije da traže da o tome postoji i pisani trag. 

Govoreći o preporuci vakcinacije trudnicama i dojiljama, Dimić je rekao da je krajem aprila i početkom 

maja bilo opravdano da im lekari kažu da se ne vakcinišu, pošto nisu postojali čvrsti dokazi u vezi sa 

njihovom vakcinacijom, ali da sada nema opravdanja za to. 

Dinić je istakao da se Lekarska komora Srbije zalaže za to da se svi vakcinišu. 

 

 



 
 

 

 

Lončar: Moraćemo pre ili kasnije da UVEDEMO KOVID PROPUSNICE 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar izjavio je danas da je pitanje trenutka kada će se u Srbiji uvesti kovid 

propusnice, jer, kako kaže, razlog je jednostavan, a to je spasavanje ljudskih života. 

"Smatram da ćemo morati, pre ili kasnije, da dođemo do kovid propusnica. U velikoj većini zemalja to 

funkcioniše i radi", rekao je Lončar novinarima, prenosi Tanjug. 

On smatra da neće biti nikakav problem da se kovid propusnice kontrolišu i da će inspektor metodom 

slučajnog uzorka izdati prijavu objektu koje ne bude poštovalo tu meru. 

"Zalagaću se da to bude ozbiljna kazna koja će ih odvikavati od toga", naglasio je Lončar i dodao da je 

svaki kafić, restoran, bioskop... odgovoran za sebe, te da oni treba da puste ljude unutra ukoliko su 

vakcinisani ili imaju negativni antigenski ili PCR test. 

 

 

 



 
 

 

 

U TIRŠOVOJ USPEŠNO IZVEDENE OPERACIJE DECE SA SRČANIM MANAMA Lončar: Srbija ima 

izvanrednu kardiohirurgiju 

U Univerzitetskoj dečjoj klinici "Tiršova" u Beogradu u prethodnih nekoliko dana obavljene su tri 

operacije dece sa urođenim srčanim manama, koje je zajedno sa srpskim kolegama uspešno izveo jedan 

od vodećih stručnjaka iz Londona dr Martin Kostolni. 

Kako je danas poručeno u toj zdravstvenoj ustanovi, deca se osećaju dobro i oporavljaju se nakon teške i 

zahtevne intervencije, prenosi Tanjug. 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar preneo je novinarima da Srbija ima izvanrednu kardiohirurgiju, ali da, 

kako kaže, postoje stvari koje su retkost u kojima lekari ne mogu dovoljno da se usavrše. 

"Onda bismo bili prinuđeni da našu decu šaljemo u inostranstvo da se operišu, a operacija bi minimum 

koštala 70.000 funti, evra, dolara... Ovako sedam do osam puta manje platimo nego da su deca otišla", 

rekao je Lončar. 

Dodao je i da je dogovoreno da naši mladi doktori odlaze na usavršavanje, kao i da će ponovo u Srbiju 

doći dr Kostolni, kome je ovo osmi dolazak u našu zemlju. 

Dr Kostolni je izrazio veliko zadovoljstvo što, kako je rekao, može da se osloni na izuzetan tim srpskih 

lekara. 

"Moj rad je mali segment u celom postupku. Radi se o složenim hirurškim intervencijama i zadovoljstvo 

mi je što mogu da kažem da se dvoje već oporavilo i u dobrom su stanju, a treće dete se oporavlja", 

poručio je Kostolni. 



 
 

Načelnik službe kardiohirurgije u Tiršovoj Slobodan Ilić naveo je da su do sada urađene 23 operacije, 

dodaje, veoma kompleksne i složene. 

"U prethodna dva dana lečili smo pacijente sa kompleksnom transpozicijom velikih arterija. Sva deca su 

dobro", rekao je dr Ilić, prenosi Tanjug. 

 

 

SVAKI DRUGI STANOVNIK SRBIJE STRADA OD SRCA: Kako smanjiti štetne navike 

SAGOREVANJE je veoma opasan proces koji je štetan za zdravlje, bilo da se radi o sagorevanju na poslu, 

emotivnom sagorevanju, sagorevanju duvana ili unošenju hrane za čiju pripremu se koriste masnoće na 

visokim teperaturama, zaključak je učesnika panela „Kako smanjiti štetne navike i izabrati zdravije 

alternative“ održanog u okviru Festivala zdravlja Beograd. 

Svaki drugi stanovnik Srbije i regiona umire od infarkta, šloga i drugih kardiovaskularnih bolesti i to je 

pandemija nezaraznih bolesti koja traje više decenija, istakao je prof. dr Nebojša Tasić, kardiolog i 

predsednik Udruženja HISPA koje se bavi prevencijom faktora rizika za nastanak hipertenzije, infarkta i 

moždanog udara. 

On je ukazao da je ključna edukacija stanovništva kao i da su najučestaliji faktori rizika povišen krvni 

pritisak, pušenje cigareta, fizička neaktivnost, dijabetes, ali i brojni drugi kao što je loš vazduh, zagađenje 

voda... 

- Za arterije, odnosno krvi sud, najopasnije je sagorevanje svega, od mentalnog sagorevanja, sagorevanja 

šnicli koje utiče na lošu ishranu, do sagorevanja duvana. Koncept smanjenja štetnosti nije nov, ali je 

veoma važno da ga na adekvatan način predstavimo svima, zato što on u sebi nosi značajno smanjenje 

rizika. Stav svakog zdravstvenog radnika je da je neophodno da svaki čovek ostavi duvan. Međutim, 



 
 

postoje ljudi koji to ne žele, ili ne mogu i njima moramo pomoći. I upravo koncept smanjenja štetnosti 

prezentuje neke alternativne metode - kaže Tasić. 

Koncept smanjenja štetnosti ključan 

On napominje da je život bez duvanskog dima ideal, ali da se do ideala moramo koristiti i konceptom 

smanjenja štetnosti i koristiti alternativne metode kao što su proizvodi koji zagrevaju, a ne sagorevaju 

duvan. 

Pored doktora Tasića na ovu temu govorili su i prof. dr Vesna Srećković Dimitrijević, endokrinolog, prim. 

dr Gorana Isailović, dermatovenerolog, prof. dr Igor Pantić, specijalista psihijatrije, i Dejvid Svinor, 

profesor na Univerzitetu u Otavi i ekspert u oblasti smanjenja štetnosti. 

Igor Pantić je objasnio da je koncept smanjenja štetnosti nedovoljno poznat široj javnosti, a da se zasniva 

na tome da šteta već postoji, da se ne može u potpunosti ukloniti, da preko noći ne možemo da 

eliminišemo uzrok koji je doveo do štete i mi onda tražimo alternativne pristupe koji su možda manje 

štetni. 

- Što se pušenja tiče, razvijaju se različite inovativne tehnologije koje su bazirane na najnovijim naučnim 

saznanjima gde se smanjuje stvaranje duvanskog dima i time se teži ka jednoj budućnosti bez duvanskog 

dima, što je odlična stvar jer se time smanjuje i masovno pušenje koje toliko nanosi štete. 

Dejvid Svinor je naveo da su primeri smanjenja štetnosti u svakodnevnom životu toliko uobičajeni da ih 

ponekad uopšte ne primećujemo. 

- Razlog zašto je očekivani životni vek mnogo duži nego pre jednog veka, razlog zašto se zgrade ne ruše, 

ne stradaju u požarima i razlog zašto nemamo nesreće kakve smo ranije imali sa automobilima, 

vozovima, avionima, razlog zašto više nemamo toliko slučajeva da ljudi ginu u nesrećama u radu na 

industrijskoj opremi u suštini leži u tome da kad uočimo neki rizik, mi ga smanjimo - kaže Svinor i 

napominje da je već gotovo pola veka poznato da ceo rizik od pušenja cigareta potiče od duvanskog 

dima, a ne od nikotina. 



 
 

 

Mesec borbe protiv raka dojke 

Institut za javno zdravlje „Milan Jovanović Batut”, uz podršku Grada Beograda, obeležava Mesec borbe 

protiv raka dojke, a noćas će najvažniji objekti u prestonici biti osvetljeni u roze boji. 

Prema zvaničnoj statistici, karcinom dojke je najčešći zloćudni tumor među ženskom populacijom u 

Srbiji. Godišnje u Srbiji od ove bolesti oboli oko 4.600 žena, a umre oko 1.600, dok se u svetu godišnje 

razboli više od dva miliona žena, prenosi Tanjug. 

Najveći faktori rizika oboljevanja su genetske predispozicije, prekomerno konzumiranje alkohola, 

duvana, gojaznost i fizička neaktivnost. 

Naučna zajednica u Srbiji aktivno vodi kampanju kako bi se mobilisala šira društvena zajednica, u cilju 

afirmacije prevencije i rane dijagnostike bolesti, koja je od izuzetne važnosti. 

Obeležavajući mesec oktobar, kao Međunarodni mesec protiv raka dojke, uz parolu „Hajde da imamo 

vremena za pregled”, biće organizovano niz prigodnih aktivnosti koje imaju za cilj masovniji odziv na 

preventivne preglede 

Kako je saopšteno iz JKP „Javno osvetljenje” Beograd, poruke podrške, istrajnosti u borbi protiv bolesti 

obolelima, biće poslate kolorizovanjem roze bojom Palate Albanija, velike kupole Doma Narodne 

Skupštine, Brankovog i Mosta na Adi, tokom noći 15. i 16. oktobra, uz tehničku pomoć ekipa JKP „Javno 

osvetljenje” Beograd. 


